
Referat – Skolebestyrelsesmøde, Søndre Skole 
 

Dato: Mandag d. 27.1.2025, kl. 17.00-19.00 
Deltagere: Flemming (skoleleder), Jan (SFO-leder), Martine (formand), Christian (næstformand), 
Anette (TR), Sabrina (leder), Dorthe (leder), Steffen (pædagog), Dan (forælder), Christian M. 
(forælder), Inga (forælder) 
Mødeleder: Martine  
Referent: Inga 
Afbud: Trine (forælder), Søren (forælder), Rebekka (elev), Fiona (elev) 
  

Kommende møder: 3/3, 24/3, 28/4, 26/5, 16/6. 
 

Punkt/tidsramme Noter Beslutning 
Godkendelse af dagsorden 
Opfølgning fra sidste møde 
Valg af referent (5 min) 
 

Beslutning Dagsorden godkendes, og 
skolebestyrelsen hilser på 
Flemming 

Velkommen til Flemming.  - 

Bordet rundt (15 minutter)  

  

Folkeskolens kvalitetsprogram 

(85 minutter) 

- Introduktion til FK v. FS 
- Proces v. DB  

10 markante initiativer i 
aftalen (fra 2025/2026): 

1) Investering i 
faglokaler 

2) En halv milliard til 
skolebøger 

3) Nyt skoleskema 
4) Understøttende 

undervisning 
5) Færre prøver 
6) Færre bindende mål 
7) Intensiv undervisning i 

dansk og matematik 
8) Juniormesterlære for 

de ældste elever 
9) Erhvervspraktik til alle 
10) Alle elever skal lære 

om teknologi 

De penge, der afsættes til 
investeringer i faglokaler, skal 
fordeles på landsplan, så det 
er formentlig begrænset, hvor 
mange midler, den enkelte 
skole kan forvente. Der skal 
være mindre skærm i 
undervisningen, og 
indskolingen får en kortere 
skoledag. Antallet af 
eksamener reduceres fra otte 
til seks, og der bliver 800 
færre bindende mål. De ca. 10 
% af skolens elever, der har 
størst vanskeligheder i dansk 
og matematik tilbydes 
intensiv undervisning. Alle 
elever i 8.-9. klasse kan vælge 
juniormesterlære, som i 
øjeblikket skal ligge på 
Campus Køge (EUD). Der er 
oplæg til at etablere flere 
valgfag, men det kræver, at 
der er lærere, der kan 
undervise i det, og at der er 
elever nok.  
 
Mulighederne i skolens 
timebank (de timer, der er til 
overs, når det obligatoriske 



timeantal og den obligatoriske 
timefordeling er planlagt) 
drøftes. De kan anvendes på 
forskellige måder (fx på tværs 
af klasser), og med forskelligt 
indhold. Disse drøftelser 
fortsætter med 
medarbejderne. Herefter vil 
der komme et oplæg til 
skolebestyrelsen. 
 
Det drøftes derudover, om 
den obligatoriske 
projektopgave skal beholdes 
eller afskaffes, og der er i 
skolebestyrelsen enighed om 
at beholde projektopgaven. 
  
Bestyrelsen drøfter til sidst 
muligheden for, at skoler nu 
må give karakterer fra 6. 
klasse. Skolebestyrelsen 
stemmer ikke for at give 
karakterer fra 6. klasse, men 
vil hellere fastholde den 
løbende evaluering og 
samtale med eleverne; sådan 
som praksis er på nuværende 
tidspunkt. Argumentet er, at 
eleverne vil opleve bedre 
refleksion og mere selvtillid 
via samtale end via en 
karakter. 
 

Orientering (15 min) 
Skole 
SFO  
Formand  
Medarbejdere  
 

 Orientering Næste gang fremlægges 

årsregnskab for skole og SFO. 

Der skal også gives 

høringssvar til et nyt 

budgetforslag. 

Beslutning om projektopgave 

og karakterer på næste møde, 

når lærerne har haft mulighed 

for at drøfte. 

Inden næste SB-møde er der 

afholdt ansættelsessamtaler 

til en ny 



matematiklærerstilling i 

indskolingen. 

Skole-hjemsamarbejdet 

drøftes i marts 2025. 

 


